
 Protokół nr 16/2016 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 marca 2016 r. w godz. od 15
30

 do 17
50 

w Suwalskim Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Anna Ruszewska  - przewodnicząca Komisji,  

2/ Andrzej Paweł Chuchnowski, 

3/ Dorota Jabłońska,  

4/ Bożena M. Kamińska, 

5/ Stanisław Kulikowski, 

6/ Andrzej Łuczaj - wiceprzewodniczący Komisji, 

7/ Irena Bożena Schabieńska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Ewa Beata Sidorek – zastępca Prezydenta, 

2/ Monika Januszkiewicz – pracownik Wydziału Oświaty, Wychowania i Sportu Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach, 

3/ Elżbieta Szczęsna – pracownik Wydziału Oświaty, Wychowania i Sportu Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach, 

4/ Janina Steczkowska – pracownik Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli, 

5/ Marzanna Kamińska – pracownik Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli, 

6/ Joanna Woronko – dyrektor Zespołu Szkół nr 6 w Suwałkach. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Posiedzeniu przewodniczyła Anna Ruszewska, która powitała zebranych  

i przypomniała, że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. Irena 

Bożena Schabieńska zaproponowała, aby dwa ostatnie punkty tj. „Przedsięwzięcia  

i inicjatywy Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli” oraz „Prezentacja wyników 

badań ankietowych przeprowadzonych w suwalskich gimnazjach: Cele i wartości 

gimnazjalistów z perspektywy uczniów i nauczycieli” zostały przełożone w miejsce punktów  

2 i 3.  W rezultacie, pozostałe punkty otrzymałyby kolejną numerację. Członkowie Komisji 

przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjecie protokołu nr 15/2016 z dnia 17 lutego 2016 r. z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przedsięwzięcia i inicjatywy Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli. 

3. Prezentacja wyników badań ankietowych przeprowadzonych w suwalskich gimnazjach: 

Cele i wartości gimnazjalistów z perspektywy uczniów i nauczycieli  - Marzanna 

Kamińska, dr Janina Steczkowska. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki 

środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, 



szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a także określenia 

granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 

Miasta Suwałk. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Ośrodka Dokształcania  

i Doskonalenia Zawodowego nr 2 w Suwałkach i włączenia go do Zespołu Szkół nr 6  

im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

7. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjecie protokołu nr 15/2016 z dnia 17 lutego 2016 r. z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że protokół z poprzedniego posiedzenia dostępny był  

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Ponadto, został przesłany radnym drogą elektroniczną. 

Zapytała o ewentualne uwagi i wnioski.  

 

Zebrani nie zgłosili zastrzeżeń, wobec czego stwierdziła, że protokół  nr 15/2016  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przedsięwzięcia i inicjatywy Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli. 

 

Janina Steczkowska przybliżyła członkom komisji historię Suwalskiego Ośrodka  

Doskonalenia Nauczycieli. Przestawiła również przedsięwzięcia i inicjatywy w/w placówki. 

 

Ad pkt. 3 

Prezentacja wyników badań ankietowych przeprowadzonych w suwalskich gimnazjach: 

Cele i wartości gimnazjalistów z perspektywy uczniów i nauczycieli  - Marzanna 

Kamińska, dr Janina Steczkowska. 

 

Marzanna Kamińska przedstawiła radnym prezentację dotyczącą wyników badań 

przeprowadzonych w suwalskich gimnazjach, następnie szczegółowo je omawiając.  

 

Ewa B. Sidorek przedstawiła dane, dotyczące podsumowania wojewódzkich konkursów 

przedmiotowych. 

 

Członkowie komisji dyskutowali nad efektywnością nauczania w suwalskich szkołach.  

 

 

 



Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki 

środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ewa B. Sidorek tytułem wstępu nadmieniła, iż ponowna konieczność opiniowania 

przedłożonego materiału spowodowana jest rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody 

Podlaskiego. Zakwestionowane kwestie zostały w niej poprawione.  

 

Anna Ruszewska zapytała, co oznacza § 8 pkt. 3 przedmiotowej uchwały? Czy jeśli duża 

ilość nauczycieli zwróci się o przyznanie dofinansowania na pomoc zdrowotną, wówczas 

nauczyciele otrzymają znacznie niższą kwotę? 

 

Elżbieta Szczęsna odpowiedziała, że kwota przyznana na dofinansowanie na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, rocznie wynosi 120 000 złotych. Procedura została maksymalnie 

uproszczona – po wpłynięciu do Urzędu Miejskiego wniosków opiewających na kwotę 

większą niż 120 000 złotych, wysokość poszczególnych świadczeń zmniejsza się 

proporcjonalnie do pierwotnie wnioskowanych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało     - 7 radnych, 

przeciw                                           - 0, 

wstrzymało się od głosu                 - 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie planowania w budżecie 

Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także 

określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a także określenia 

granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 

Miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  



Ewa B. Sidorek nadmieniła, iż przedłożony projekt uchwały jest rezultatem powstania  

w Suwałkach nowej ulicy - Lazurowej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało     - 7 radnych, 

przeciw                                           - 0, 

wstrzymało się od głosu                 - 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a także 

określenia granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 

Miasta Suwałk. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Ośrodka Dokształcania  

i Doskonalenia Zawodowego nr 2 w Suwałkach i włączenia go do Zespołu Szkół nr 6  

im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek nadmieniła, iż w Suwałkach funkcjonuje już jeden Ośrodek Dokształcania  

i Doskonalenia Zawodowego przy Zespole Szkół Technicznych. Takie ośrodki mają przede 

wszystkim możliwość organizowania krótkich kursów doskonalenia i dokształcania.  

Na przyszły rok planowana jest realizacja aż 8 takich kursów. Taki ośrodek spełnia również 

wymóg kształcenia ustawicznego – tzw. przez „całe życie”.  

 

Anna Ruszewska zapytała, jakie kursy planowane są do realizacji? 

 

Joanna Woronko odpowiedziała, iż zawody które są realizowane w chwili obecnej, na bazie 

nauczycieli Zespołu Szkół nr 6 to: mechanik pojazdów samochodowych, elektromechanik 

pojazdów samochodowych, blacharz samochodowy i stolarz. Owe kursy pozwalają być 

bardzo blisko pracodawców, którzy zatrudniają pracowników młodocianych i delegują ich  

do szkoły na dokształcanie teoretyczne. Poinformowała również o dwóch nowych zawodach, 

które planowane są do wprowadzenia - kierowca mechanik i mechanik motocyklowy.  

 

Andrzej Łuczaj zapytał, jak utworzenie Ośrodka ma się do funkcjonowania Centrum 

Kształcenia Praktycznego? 

 

Joanna Woronko odpowiedziała, że Ośrodek nie będzie wchodził w kompetencje Centrum 

Kształcenia Praktycznego, które nie realizuje zajęć teoretycznych dla młodocianych 

pracowników.  



Stanisław Kulikowski zapytał, czy jest już rozpoznanie, jakie zakłady i w jakim stopniu 

zainteresowane będą współpracą z Ośrodkiem? 

 

Joanna Woronko odpowiedziała, że uczniowie przychodzą do szkoły już z podpisaną 

umową o pracę. Praktycznie cały CECH pracodawców, od wielu lat współpracuje  z  byłymi 

uczniami. Nie ma reguły na to, że współpraca odbywa się tylko w dużych przedsiębiorstwach. 

Przytoczyła przykład obecnej klasy pierwszej, mechaniki pojazdów samochodowych,  

w której wszyscy (12 uczniów) mają zawartą umowę z pracodawcą jako młodociani 

pracownicy. Powinni oni odbyć kurs 4- tygodniowy, ale odbywają tradycyjną formę nauki – 3 

dni lekcji ogólnokształcących i 2 dni zajęć praktycznych u pracodawcy. Powołanie Ośrodka 

usankcjonuje to, co w praktyce w szkole realizowane jest już od kilku lat.  

 

Monika Januszkiewicz dodała, że co roku, nabór do klas wielozawodowych w takim 

systemie cieszy się coraz większym zainteresowaniem.  

 

Joanna Woronko zaproponowała, aby następne posiedzenie Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach odbyło się w Zespole Szkół nr 6. 

 

Przewodnicząca podziękowała za zaproszenie. Poinformowała radnych, że najbliższe 

posiedzenie komisji odbędzie się w Zespole Szkół nr 6.  

 

Stanisław Kulikowski poinformował, że w najbliższym wydaniu „Dwutygodnika 

Suwalskiego” przedstawiona zostanie oferta suwalskich szkół zawodowych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało     - 7 radnych, 

przeciw                                           - 0, 

wstrzymało się od głosu                 - 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia Ośrodka 

Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego nr 2 w Suwałkach i włączenia go do Zespołu 

Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  

 

Irena B. Schabieńska zapytała, czy podejmowane są już kolejne kroki zmierzające  

do reorganizacji Centrum Kształcenia Praktycznego? 

 



Ewa B. Sidorek nadmieniła, iż na spotkaniu z dyrektorami suwalskich szkół poprosiła  

o przygotowanie projektu organizacyjnego, którego celem było sprawdzenie, jak będzie 

wyglądało zatrudnienie w miejskich placówkach.  

Przedstawiła strukturę zatrudnienia w CKP i poinformowała, że po reorganizacji tej placówki, 

wszyscy nauczyciele będą mieli miejsca pracy. Oczywiście, najwięcej do stracenia  

ma dyrektor Jarmocewicz, który straci swoje stanowisko. W takich sytuacjach liczy się jednak 

dobro całej placówki. Jeżeli chodzi o dyrektora i wicedyrektora, dwie suwalskie placówki 

potrzebują kierowników - potencjał obu panów nie będzie więc stracony. Radni otrzymają 

informację o konkretnych propozycjach zmian. 

 

Irena B. Schabieńska zapytała, czy Władze nie mają obaw, że jeżeli zbyt pochopnie zostanie 

podjęta decyzja dotycząca włączenia/likwidacji Centrum Kształcenia Praktycznego, potem 

trudno będzie odbudować funkcjonowanie tej placówki? 

 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że Centrum Kształcenia Praktycznego będzie nadal 

prowadziło kursy. Nadal będzie funkcjonowało ze wszystkimi swoimi zadaniami.   Większa 

możliwość będzie jedynie taka, że nauczyciele, którzy nie będą mieli godzin do realizacji 

w kształceniu praktycznym a mają uprawnienia do kształcenia praktycznego, będą uzupełniali 

sobie etaty.  

 

Anna  Ruszewska poinformowała, że spotkanie Prezydenta z pracownikami CKP, które 

odbyło się 16 marca br. pokazało dbałość Miasta o pracowników Centrum. Ponadto zapytała, 

czy wszystkie 3-latki mają miejsca w przedszkolach? 

 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że są jeszcze wolne miejsca w niektórych przedszkolach.  

W chwili obecnej dokumenty są na etapie weryfikacji.  

 

Anna Ruszewska poinformowała radnych o swojej kandydaturze w konkursach  

na stanowisko dyrektorów Zespołu Szkół nr 9 i Przedszkola nr 7.  

 

Przewodnicząca podziękowała za aktywny udział w obradach. Po zakończeniu części 

oficjalnej posiedzenia, członkowie Komisji zostali oprowadzeni po obiekcie Suwalskiego 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli.  

Na tym protokół zakończono.  

                                                                                                

             Przewodnicząca Komisji  

                      Oświaty i Wychowania 

                 Rady Miejskiej w Suwałkach 

                         

                                 Anna Ruszewska 

Protokół sporządziła:     

 

Emilia Radzewicz 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


